

### *The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Recommends* that the Administration continue its practice of explaining in advance to the inhabitants concerned the characteristics and objectives of the anti-locust measures which it contemplates undertaking;

3. *Urges* the local population to co-operate with the Administration in its anti-locust campaigns;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,  
9 July 1952.

### **505 (XI). Petition from the Somali Youth League, Branch of Dusa Mareb (T/Pet.11/53), concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its eleventh session the petition from the Somali Youth League, Branch of Dusa Mareb (T/Pet.11/53), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/982) as well as of the oral statement<sup>44</sup> of the special representative, in particular that:

(a) The petitioners' allegations regarding arbitrary imprisonment of Somalis and the real motive for the payment of salary arrears are unfounded,

(b) It is totally untrue that the Resident of Dusa Mareb has discriminated against the Somali Youth League,

(c) There has been no abusive felling of trees in the area,

### *The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioners to:

(a) The observations of the Administering Authority; and

(b) The following recommendation on political organizations adopted by the Council at its eleventh session:

"The Council, noting with satisfaction the steps taken by the Administering Authority to give political parties an increased role in the political organs of the Territory, shares the hope expressed by the Visiting Mission of 1951 that the leaders of polit-

<sup>44</sup> *Ibid.*

### *Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Recommande* que l'Autorité chargée de l'administration continue à expliquer à l'avance aux populations intéressées la nature et les objectifs des campagnes antiacridiennes qu'elle se propose d'entreprendre;

3. *Prie instamment* les populations d'apporter leur collaboration aux campagnes antiacridiennes de l'Administration;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,  
9 juillet 1952.

### **505 (XI). Pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Doussa Mareb (T/Pet.11/53), concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa onzième session, la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Doussa Mareb (T/Pet.11/53), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/982), ainsi que de la déclaration verbale<sup>44</sup> du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Les allégations des pétitionnaires relatives à l'emprisonnement arbitraire de Somalis et au motif réel du paiement des arriérés de traitement sont sans fondement,

b) Il est absolument inexact que le Résident de Doussa Mareb ait pris des mesures discriminatoires contre la Ligue de la jeunesse somalie,

c) Aucun abattage abusif d'arbres n'a été effectué dans cette région,

### *Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires:

a) Sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

b) Sur la recommandation suivante que le Conseil a adoptée à sa onzième session au sujet des organisations politiques:

"Le Conseil, prenant acte avec satisfaction des mesures que l'Autorité chargée de l'administration a prises pour confier aux partis politiques un rôle plus important dans les organes politiques du Territoire, exprime l'espoir, comme l'a fait la Mission de visite

<sup>44</sup> *Ibid.*

ical parties will emphasize increasingly the constructive aspect of their role.

"The Council, noting that the present law regulating the activities of political parties, which was enacted during the period of the former Military Administration, is shortly to be replaced by a new law, urges the Administering Authority to put such a law into effect as soon as possible."

2. *Recommends* that the Administering Authority continue to take measures to dissipate the feeling on the part of the Somali Youth League that their party is discriminated against;

3. *Urges* the Administering Authority to take all necessary measures to avoid unnecessary felling of trees in the Territory;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,  
9 July 1952.

**506 (XI). Petition from Mr. Yusuf Mussa Abucar (T/Pet.11/55 and Add.1 and 2) concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its eleventh session the petition from Mr. Yusuf Mussa Abucar (T/Pet.11/55 and Add.1 and 2), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/982) as well as of the oral statement<sup>45</sup> of the special representative, in particular that:

(a) The petitioner's claims for indemnity in connexion with the Baidoa incidents of April 1950 were examined by the appropriate commission in Baidoa and were rejected as unfounded because the petitioner had suffered only slight damage for which he had already received compensation,

(b) As an employee of the former Government of Harrar (Ethiopia), the petitioner is not entitled to the payment of salary arrears under the provisions of Ordinance No. 20 of 10 May 1950,

*The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

<sup>45</sup> See document T/C.2/SR.16.

de 1951, que les chefs des partis politiques accorderont une importance accrue à l'aspect constructif de leur rôle.

"Le Conseil, prenant acte du fait qu'une loi nouvelle doit prochainement remplacer la loi, promulguée sous l'ancienne Administration militaire, qui régit encore actuellement l'activité des partis politiques, demande instamment à l'Autorité chargée de l'administration de mettre cette nouvelle loi en vigueur dans le plus bref délai possible";

2. *Recommande* que l'Autorité chargée de l'administration continue à prendre toutes précautions pour dissiper l'impression qu'éprouve la Ligue de la jeunesse somalie que son parti est l'objet de mesures discriminatoires;

3. *Prie instamment* l'Autorité chargée de l'administration de prendre toutes les mesures nécessaires pour éviter que des arbres ne soient abattus sans nécessité sur le Territoire;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,  
9 juillet 1952.

**506 (XI). Pétition de M. Yusuf Mussa Abucar (T/Pet.11/55 et Add.1 et 2) concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa onzième session, la pétition de M. Yusuf Mussa Abucar (T/Pet.11/55 et Add.1 et 2), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/982), ainsi que de la déclaration verbale<sup>45</sup> du représentant spécial de ladite Autorité, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) La Commission compétente de Baidoa a examiné les requêtes du pétitionnaire relatives au paiement d'une indemnité pour les dommages subis lors des incidents de Baidoa d'avril 1950; elle les a rejetées, car elle a estimé qu'elles n'étaient pas fondées; le pétitionnaire n'avait en effet subi que de légers dommages pour lesquels il avait déjà reçu une compensation,

b) En sa qualité d'ancien employé du Gouvernement du Harrar (Éthiopie), le pétitionnaire ne peut toucher des arriérés de traitement aux termes des dispositions de l'ordonnance No 20 du 10 mai 1950.

*Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

<sup>45</sup> Voir le document T/C.2/SR.16.